

衛生福利研究所 博士班

110 學年度

最低修業年限	二至七年
應修學分數	應修畢三十六學分，其中包含 1. 必修科目六學分 2. 必選科目四學分 3. 主修科目十二學分 4. 輔修科目八學分 5. 其他科目六學分
逕博應修學分數	應修畢四十八學分，其中在博士班至少修畢三十六學分。
應修（應選）課程及符合畢業資格之修課相關規定	1. 必修科目：高等研究法(2 學分)、高等統計應用分析(2 學分)或高等質性研究(2 學分)(或得經所上所務會議同意之科目)、及衛生福利研究特論相關課程(2 學分) 及學術研究倫理(0 學分)。 2. 選修科目：選課範圍以本校教務處當學期公佈之課程表為準。 (1) 必選科目：衛生福利政策專題討論、衛生福利服務專題討論、衛生福利比較制度研討、衛生福利熱門議題研討、衛生福利論文研究研討、當前國際衛生福利研究重點研討，六科至少選四科修習。 (2) 其他學期雖未選課，但仍應參與學習；但第三年起每學年得擇一學期參加。 (3) 非福利背景者至少選修一門社會福利相關課程，非衛生背景者至少選修一門衛生相關課程。 3. 博士班研究生論文學分另計。

Institute of Health and Welfare Policy Ph. D. Program

Academic Year 2021

Mini. Term of Study	two to seven years
Minimum Credits	The student must complete 36 credits before graduation, including 1. Required courses: 6 credits 2. Required elective courses: 4 credits 3. Major courses :12 credits 4. Minor courses :8 credits 5. Other courses : 8 credits
Minimum Credits for Direct-Entrance Ph.D.	A student who pursues a doctoral degree directly shall complete a minimum of 48 credits of which 36 credits are earned from the curriculums of this department's graduate school.

Curriculum and Regulations	<ol style="list-style-type: none"> 1. Required courses: Advanced Health & Social Services Research Methods(2 credits) 、 Advanced analysis of Biostatistics (2 credits)or Advanced Qualitative Method (2 credits)(or subjects approved by the board meeting) 、 Special Studies and Research on Health and Social Policy (2 credits) 。 2. Elective courses: : <ol style="list-style-type: none"> (1) Required elective courses 4 out of the following 6 selections: a. Seminar on Health & Welfare policy 、 b. Graduate Seminar in Health and Welfare Services 、 c. Seminar on Health & Welfare policy 、 d. Current Topics in Health and Welfare Sciences 、 e. Special Topics in Health and Welfare Services Research 、 f. Graduate Seminar in Health and Welfare Policy. (2) Students are required to take at least one semester per academic year from the third year onward, even though they do not take any semester in the first two years. (3) Students without welfare backgrounds should take at least one social welfare-related course and those without health backgrounds then have to take at least one health-related course. 3. Thesis Study credits won't be counted for the total credits required for graduation. 4. Required courses for all University students: Academic Research Ethics (0 credits).